
Zpráva o volebním období 2018 – 2022 

Datum 23. – 24. září 2022 byl prezidentem republiky určen jako termín voleb do zastupitelstev 

obcí. Tato skutečnost naznačuje, že se blíží konec volebního období a tím i právo vás občanů 

nominovat nových 9 zastupitelů. Čtyři roky ve vedení obce stávajícího zastupitelstva jsou 

minulostí, tudíž se nabízí alespoň krátce bilancovat.  

Mohu ze své zkušenosti říci, že to byly další čtyři roky, kdy v podstatě každý den je novým 

překvapením. Když jsem hodnotil předchozí období, psal jsem o něm jako o období spojeném 

s nástupem do neznámé funkce, která obnáší nepředstavitelné a diametrální záležitosti. Dnes 

už vím, že vše ukáže až praxe a jednotlivé problémy je potřeba uchopit, naučit se je a 

s rozumem řešit. Některé záležitosti jdou již jednodušeji, ale ty ostatní (především ty 

birokratické) ubírají spoustu nadšení a hlavně času tolik potřebného pro vlastní práci. 

Pokud se mám vrátit k minulým volbám, tak musím ještě jednou poděkovat za důvěru, kterou 

jsme získali vyslovením podpory vhozením vašich hlasů do volební urny. Ano, bylo by 

jednoduché zalézt do ulity a říci si, zkusili jsme to a už nechceme řešit problémy ať si je řeší 

další – po nás potopa. Dopředu jsme věděli o úkolech a složitostech, které nové zastupitelstvo 

čekají. Přesto jsme do toho šli. Bylo to o očekávání a důvěře vás voličů a proto by nás hanba 

fackovala a svědomí nedalo klidu. 

Hned v úvodu volebního období nás čekal těžký úkol – jednání o prodeji bytových jednotek 

č.p. 230 a 231 do vlastnictví nájemníků. Bohužel se tato kauza protáhla, jelikož bylo nutné 

získat stanoviska ministerstev a mít tak podklady pro složité rozhodnutí, které bylo takřka 

precedentní pro celou republiku. Do dnes mi volají zástupci měst a žádají informace. Jednání 

zastupitelstev byla velmi náročná a většinou nepříjemná, jelikož se nervozita stupňovala. 

Zastupitelstvo však muselo postupovat zákonně a muselo pro své rozhodnutí mít jasné 

stanovisko, přeci jenom šlo o zjišťování skutečností za 20 let zpátky. Byla to velká úleva jak pro 

nás zastupitele, tak i pro občany, když tato záležitost byla jednou pro vždy vyřešena, hlavně ke 

spokojenosti všech nájemníků. 

Souběžně se pracovalo na dalších záležitostech. Co se týká vodovodu a kanalizace, tak správa 

tohoto zařízení zůstala beze změn a VODA-RA s.r.o. po celé období prováděla údržbu 

svěřeného majetku, řešila opravy havárií a podílela se na údržbě veřejných prostranství. 

Praktické zkušenosti z prvního volebního období nám ukázaly, že je potřeba modernizovat a 

obnovovat jak vodovodní řad, tak kanalizaci, prioritně ČOV. Ta, jak jsme zjistili, vlastně dožívá 

a pokud ji nebudeme řešit, budeme mít obrovský problém. Byla zpracována studie 

modernizace ČOV a obec se vydala cestou postupných kroků, které na sebe navazují. V roce 

2019 byl upraven nátok včetně hrubého a jemného přečištění, byly osazeny mechanické česle 

v celkové hodnotě cca 1.150.000 Kč bez DPH. V roce 2020 bylo vyměněno zábradlí a 

kladkostroj za 105.000 Kč bez DPH, v 2021 přeložka v kolonce a dopojení 3 RD za 300.000 Kč 

bez DPH. Počátkem roku 2022 byla pořízena 2 dmychadla, kde byla plánována změna procesu 

v aktivační nádrži z čeření na úspornější provzdušňování právě dmychadly. Vše urychlila 

závada obou čeřidel a tak došlo ke zprovoznění nového systému. Dodala a zapojila se 

telemetrie, kyslíkové sondy a tím i dálkovému sledování provozu ČOV. Tato investice doposud 

stála zhruba 750.000 Kč a určitě to není poslední finanční injekce do provozu. Nyní se 



zpracovává projekt sanace aktivační nádrže a s tím i spojený rozpočet. Do sanované nádrže se 

následně přesune již získaná moderní a úsporná technologie a toto by mělo být poslední fází 

modernizace ČOV. Co se týká pitné vody, i zde probíhají práce vesměs spojené s údržbou 

zařízení a opravou havárií. Do čerpací stanice ve Vápence byla pořízena nová, úspornější 

čerpadla a došlo k přeložce řadu v křižovatce směr hasičská zbrojnice. V plánu do budoucna je 

nutnost přeložky cca 300 m řadu u Hrůzáku a sanace nádrže ve Vápence. Ani BYTY Radvanice 

s.r.o. nezůstávají pozadu a veškeré finance investují do modernizace bytového fondu. Tyto 

údaje si každý může zjistit ze zápisů valných hromad a závěrečných účtů. Je potěšující, že je 

v Radvanicích stále zájem o byty a to i z řad mladých lidí, kteří čekají v pořadnících na jejich 

přidělení. Oproti tomu je ten fakt, že se většinou opouští bytové jednotky staré 40 – 50 let, 

které se musí kompletně zrekonstruovat. Částky se dají počítat ve statisících na každou 

jednotku a tak je složité mít byt hned připravený. Určitě je v plánu urychlit rekonstrukci 

neobsazených bytů a pokračovat v modernizaci celých paneláků, jako např. č.p. 173 a 174, kde 

došlo k obnově rozvodů a sítí a v č.p. 175 k revizi odpadů z důvodu zatápění suterénu. Obec 

zainvestovala z vlastních prostředků opravu střechy na č.p. 176 za 1.830.000 bez DPH a 

obnovu vnější hydroizolace č.p. 175 za 1.330.000 bez DPH. Takovou celkem reálnou vizí do 

budoucna je oprava a změna vzhledu fasád na Jachymovských domech.     

ZŠ a MŠ je velmi důležitou součástí obce a tudíž je prioritou ji podporovat. Jakožto příspěvková 

organizace má škola trvalý roční příspěvek od obce schválený rozpočtem ve výši 1.800.000 Kč. 

Je velmi potěšující, že si škola dokáže zajistit z různých zdrojů nabízené dotace. Takto byla 

modernizována např. multimediální učebna, toalety, realizován bezbariérový přístup, 

kuchyňka v MŠ, šicí dílna v ZŠ a financování asistentů výuky. Škola má letos v plánu podat 

žádost o dotaci na venkovní učebnu, což je moderním trendem současné doby. Za veškerou 

aktivitu byl v roce 2020 ve vzájemné spolupráci vydán Almanach, který se stal součástí 

předchozí publikace o ZŠ, vydané o 2 roky dříve. V MŠ nám fungují 2 oddělení, což je náročnější 

na personální obsazení, ale je snaha předejít situaci, kdy rodiče museli vozit děti do jiných obcí. 

Ve školce bylo proto investováno do 2. oddělní přebudováním sociálních zařízení a výměně 

radiátorů za úspornější v částce cca 350.000 Kč. K problému s kurty se již vracet nebudu, ten 

je vyřešen. Těsně před dokončením je modernizace víceúčelového hřiště, které bude sloužit 

jak škole, tak i široké veřejnosti. Revitalizace byla zahájena v loňském roce a celkové náklady 

jsou 4.600.000 Kč, kde získaná dotace činí 3.200.000 Kč. Škola ještě potřebuje nový vstupní 

prostor a rekonstrukci si zaslouží i tělocvična. Toto jsou další plány do budoucna. Ve fázi 

příprav je projektová dokumentace na opravu tělocvičny a celého vstupu do školy. Je potřeba 

se vydat formou úspor, tzn. zateplení a rekuperace. Škola nezaostává, ba naopak ve srovnání 

s celým okresem mohu konstatovat, že spíše svým progresem je nadstandartním zařízením. 

Zajisté nejsem schopen popsat celé dění za období 4 let, ale jsou zde další záležitosti, které 

nelze opomenout. Jsem velice rád, že impuls na opravu komunikace do Slavětína vzešel a 

oprava byla realizována. Určitě by nebylo v možnostech obce silnici pojmout do vlastnictví a 

poté ji udržovat. Podobná situace nastala s kaplí ve Slavětíně a zde je vzácný příklad toho, když 

má někdo cíl, snahu a předsevzetí něco dokázat a zanechat po sobě významnou stopu. Ještě 

jednou děkuji manželům Kasperovým. Ve Slavětíně se nám podařilo zkulturnit náměstíčko 

kontejnerovým stáním a hlavně důstojně oslavit výročí 500 let od první zmínky vydáním nové 

knihy autora R. Reila. A plány? Určitě dotvořit vzhled náměstíčka a hlavně řešit komunikaci 



v rámci zastavěného území směrem na Paseky, kde vizí je obě osady propojit a zajistit tak 

kvalitní přístup na Brendy. 

Různých plánů a představ je spousta a jsem rád, že jste se i vy spoluobčané zapojili do 

aktualizace strategie rozvoje obce, která je důležitým dokumentem nejen pro získávání dotací, 

ale hlavně s vaší spoluúčastí hodnotným materiálem pro budoucí směřování potřeb a nutností 

obce. Průběžně došlo k vydání několika obecně závazných vyhlášek, konkrétně o systému 

odpadového hospodářství, nočním klidu a dále také o místních poplatcích z pobytu, užití 

veřejného prostranství, z odpadů a psů. Dále byly vytvořeny pasporty komunikací, veřejného 

osvětlení, vodovodu, kanalizace a hřbitova. Byly schváleny pozemkové úpravy obou katastrů, 

které se rozeběhnou na podzim letošního roku a předpokladem je obnova některých polních 

komunikací či vodních zdrojů mimo zastavěné území. Hlavním důvodem však jsou majetková 

narovnání a řešení přístupů na pozemky vlastníků. V loňském roce byl zahájen proces změny 

územního plánu, který je před schválením. Iniciátorem byla obec, která do změny zapracovala 

2 lokality pro výstavbu zhruba 20 rodinných domů.  

Dost značným zásahem do plánů a řízení obce byla pandemie Sars Covid 19, na kterou bohužel 

navazuje současná krize spojená s válkou. Období pandemie přeťalo veškerou činnost i plány 

a následky této situace se řeší doposud. Bylo napsáno mnoho, pojďme raději na toto temné 

období zapomenout. Jednu zmínku si však neodpustím a rád bych připomenul pro mě důležité 

zjištění. Tím byla znovu nalezená ochota lidí pomoci, zapojit se do problému a oprášilo se i 

několik pozitivních lidských vlastností. Stát v počátcích tápal a pomoci jsme si museli sami. Bylo 

jen na nás, jak si vše seženeme, nakoupíme, ušijeme a zorganizujeme tak, abychom vám 

pomohli s ochranou. Za toto ještě jednou díky vám všem, kteří jste pochopili vážnost situace. 

Práce však nemohla být přerušena a provoz úřadu musel být zajištěn i přes drobné personální 

změny. Situace se podepsala na celém systému a vše se zastavilo. Psal jsem několik článků, že 

dodnes řešíme problémy s odloženými investicemi, které nebylo možné realizovat. Nebyla 

zasedání zastupitelstev, o přidělení dotace se na ministerstvech rozhodovalo i 9 měsíců, 

alokace dotací byly sníženy, daňové příjmy byly kráceny, nastaly turbulentní změny cen 

materiálů, nikdo se nepřihlásil do výběrových řízení, atp. Jelikož jsme však hospodařili úsporně 

a všechny úvěry jsou splaceny, má obec dostatečnou finanční rezervu na vlastní investice. 

Jsem tedy rád, že zastupitelstvo neotálelo a rozhodlo se realizovat některé akce z vlastních 

zdrojů. Příkladem je oprava chodníků za 4.300.000 Kč bez DPH, která je konkrétní fází 

slibované revitalizace sídliště, která investičně dosáhne k 25 mil. Kč. Do budoucna v sídlišti 

vzniknou zcela nové chodníky osvětlené novým veřejným osvětlením, kontejnerová stání a 

dojde k navýšení kapacity parkovacích míst.  

Ještě zde musím zmínit získání dopravního automobilu SDH pro potřeby obce v rámci 

krizových řízení za cca 1.400.000 Kč. Pro hasiče byla také získána převodem z útvaru CAS Tatra 

815, dále 9 ks zásahových helem a zakoupeny byly 2 dýchací přístroje. V rámci úspor byla celá 

hasičská zbrojnice osazena novými okny za 185.000 Kč bez DPH. Pro účely údržby veřejných 

prostranství byl zakoupen traktor, mulč, radlice a sypač za 1.400.000 Kč, který se stal velkým 

pomocníkem při sekání a zimní údržbě chodníků. Na penzionu došlo k opravě podezdívky haly, 

rekonstrukci společné koupelny, opravě výtahu a střechy. Byl vybudován chodník od 

Jachymovských domů a z dotačních prostředků proběhla rekonstrukce válečných hrobů na 



místním hřbitově. Horní Radvanice těší nově penetrovaná komunikace a věžní hodiny na kapli 

bude v brzké době ovládat elektronika. V současnosti probíhá realizace dotačního titulu na 

výměnu osvětlovacích těles, kde při investici 1.300.000 Kč bylo získáno 650.000 Kč a cílem je 

úspora energie a možnost celonočního svícení.  

Nutno také zmínit, že konečně došlo po neskutečných 10 letech a nespočtu jednání u různých 

institucí k převodu majetku ve správě tehdejšího PKÚ s.p. do majetku obce. Jedná se zhruba o 

35 ha pozemků bývalé haldy, rybník a objekt čističky důlních vod. Ta je od srpna 2022 

kolaudačním rozhodnutím schválena pro veřejné užívání. Za touto halou vzniklo svépomocí 

z repasovaného materiálu obecní pódium a je tak položen základ pro venkovní amfiteátr a 

vlastně i sportovní a společensko-kulturní místo.  

Nutnou investicí do příštího roku je již projekčně připravená oprava komunikace včetně mostu 

u Majky. Tato akce má stavební povolení a nezbývá, než ji realizovat. V přípravné fázi je dost 

komplikovaná oprava hřbitovní zdi, která je kulturní památkou. O dalších potřebných 

záležitostech by se dalo ještě dlouho psát, nikdy totiž nebude hotovo a stále je co 

zdokonalovat. Celou práci zastupitelstva za uplynulé volební období jsem se snažil popsat 

v několika větách, které jsem čerpal ze svých poznatků a ze zápisů ze zasedání, kde tradičně 

podávám zprávy o činnosti úřadu. Zápisy jsou stále k dispozici na stránkách obce a máte 

možnost je zpětně číst.   

Pro srovnání předkládám přehled hospodaření obce tabulkou ze závěrečných účtů, kde jsou 

jasné příjmy, výdaje, rezervy a získané dotace. Z těchto údajů lze zjistit, že obec hospodaří 

zdravě a má prostředky na investice či na případné pokrytí poklesů daňových příjmů.  

Rozpočet příjmy výdaje financování dotace 

2018 19.813.306,84 Kč 14.279.601,35 Kč 5.533.705,49 Kč 3.028.092 Kč 

2019 19.870.661,97 Kč 14.796.721,13 Kč 5.073.940,78 Kč 559.619 Kč 

2020 23.711.213,28 Kč 17.769.171,05 Kč 5.942.042,23 Kč 4.049.775 Kč 

2021 23.256.099,86 Kč 18.969.512,13 Kč 4.286.587,73 Kč 1.946.965 Kč 

2022 19.679.910,00 Kč 19.679.910,00 Kč   

 

Závěrem mi dovolte na tomto místě vyslovit poděkování za skvělou práci stávajícímu 

zastupitelstvu. Bez kvalitní podpory, konstruktivní diskuse a porozumění při řešení situací by 

veškeré úsilí bylo marné. Jsem rád za zdravý rozum a chápající apolitické partnery. Práce to 

většinou není vděčná a se slovy díků od lidí se člověk potká jen zřídka. Bohužel se obecní 

politika dostává do stádia, že tuto nevděčnou a vlastně i dobrovolnou činnost nebude chtít 

nikdo dělat. Proto se zamyslete vy, kteří máte plná ústa vlastních hypotéz, nebo problémy 

řešíte anonymě na sociálních sítích, jak se k situaci postavit čelem. Jako starosta jsem se snažil 

dobré návrhy realizovat a řešit. O těch ostatních mohu jen polemizovat. Srážka s hlupákem 

však většinou bere vítr z plachet. Tudíž přeji novému vedení obce práci bez hlupáků, vítr do 

plachet a hodně zdaru při řešení konstruktivních potřeb nás občanů.  

 

Tomáš Němec, starosta obce Radvanice        


